
     Protokół  z Komisji Statutowo - Regulaminowej

z dnia 10 stycznia 2023 roku

DU-RM.0012.2.2022

 Prowadzący obrady: Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski

 Porządek Komisji zgodny z planem pracy

1 Zaopiniowanie rocznego sprawozdania z działalności Komisji za 2022 rok

2 Opiniowanie projektów uchwał

 Czas trwania posiedzenia  od 16.00  -  16.35

 Frekwencja Radnych: zgodnie z lista obecności   -  obecnych  10/10

 Naczelnik Małgorzata Skiba

Przebieg obrad:

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski - Dzień dobry, witam Państwa na posiedzeniu komisji

Statutowo – Regulaminowej. Dzisiaj będziemy omawiać 2 punkty:

1. Zaopiniowanie rocznego sprawozdania z działalności Komisji za 2022 rok

2. Opiniowanie projektów uchwał

Rozpoczniemy od zaopiniowania projektów Uchwał, bardzo proszę o wprowadzenie Panią 

Naczelnik Małgorzatę Skiba.

Ad. 2. Opiniowanie projektów uchwał

Projekt Nr 1

w sprawie przyjęcia Regulaminu naboru oraz realizacji  projektu grantowego „odnawialne
źródła  energii  szansą  dla  mieszkańców Czeladzi”,  realizowanego  w ramach  Regionalnego
Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014 – 2020.  
Naczelnik  Małgorzata  Skiba –  zacznę  od  historii  tego  projektu:  przygotowywaliśmy  to  
z mieszkańcami od 2017r. Wówczas robiliśmy projekt partnerski wspólnie z Wojkowicami  
i  Bobrownikami  dla  mieszkańców  na  odnawialne  źródła  energii.  Tamten  projekt  został
zgłoszony  do  konkursu.  Obiecaliśmy  wtedy  mieszkańców,  że  będziemy  się  starać  
o dofinansowanie do fotowoltaiki. W 2019 r. pojawiała się taka możliwość.  Wtedy z tego
projektu  okroiliśmy  zakres  i  złożyliśmy  plany  finanse  samodzielnie  jako  Urzędzie  Miasta
Czeladź  do  konkursu  411  w  ramach  ZIP  na  dofinansowanie  dla  mieszkańców.  W  tym
konkursie złożone 56 wniosków. Nasz projekt został oceniony pozytywnie i znaleźliśmy się na
liście rezerwowej. W ubiegłym roku w wakacje Urząd Marszałkowski zwrócił  się do nas z
propozycją, że powstałe oszczędności powstałe z innych działań i będziemy mogli ten projekt
zorganizować.  Wtedy  zrobiliśmy  wstępny  nabór  deklaracji  wśród  mieszkańców.  Dodam
jeszcze,  że  konkurs  z  2019  miał  określoną  liczbę  beneficjentów.  Po  tych  kilku  latach



musieliśmy  zrobić  rozeznanie,  czy  w  ogóle  powinniśmy  podpisywać  umowy  z  Urzędem
Marszałkowskim i czy ten projekt jest realny do zrealizowania. W wyniku tego naboru okazał
się,  że  wnioski  do  nas  złożyło  30  kilku  mieszkańców.  Zwróciliśmy  się  do  Urzędu
Marszałkowskiego,  że  mamy niespełna 30% wskaźników do wykonania  i  czy  powinniśmy
podpisywać umowę. Wtedy Urząd Marszałkowski powiedział tak: możecie zrobić jeszcze raz
nabór otwarty wśród mieszkańców, z uwzględnieniem tych co już byli. Opracować raz jeszcze
regulamin i ten projekt można realizować. W naborze letnim złożono ponad 100 wniosków,
to  stwierdziliśmy,  że  jest  potrzeba  wśród  mieszkańców,  żeby  taki  projekt  zrealizować.
Przygotowaliśmy nowy regulamin, który opiniowaliśmy w Urzędzie Marszałkowskim. Drobne
korekty  Urząd  Marszałkowski  wniósł  do  naszego  projektu.  Możemy  realizować  nabór
otwarty wśród mieszkańców, ale preferujemy osoby z naboru z roku 2017. 2 punkty dostają
osoby, które mają wykonaną dokumentację, były w wniosku, a 1 punkt dostają osoby, które
nie  mają  instalacji  fotowoltaicznej.  Będzie  ogłoszenie  w  BIPie  o  naborze,  na  stronie
internetowej,  
w obwieszczeniach  i  będzie  wcześniej  spotkanie  z  mieszkańcami.  To spotkanie  będziemy
chcieli  jak  najszybciej  zorganizować.  Projekt  ten  musi  być  zrealizowany  w tym  roku,  bo
praktycznie  skończył  się  okres  rozliczania  środków.  Liczymy,  że  my  będziemy  korzystać  
z  zaliczek,  a  mieszkańcy  z   refundacji.  Opracowaliśmy  cały  komplet  procedur  dla
mieszkańców  włącznie  z  procedurami  wyboru  wykonawcy.  W  projekcie  grantowym,  to
mieszkańcy  sami  wybierają  wykonawcę.  My  będziemy  weryfikować  wykonawców.
Mieszkańca obowiązują zasady realizacji  zamówień publicznych. Z trzech przedstawionych
ofert wybierze sobie swojego wykonawcę. Zamknięta lista z naboru jest wysyłana do Urzędu
Marszałkowskiego. Tam Urząd Marszałkowski wysyła listę do Ministerstwa Finansów i tam są
jeszcze raz weryfikowani.
Przewodnicząca  Jolanta  Moćko  –  czy  jesteśmy  w  stanie  zdążyć,  żeby  całą  procedurę
przeprowadzić ?
Naczelnik Małgorzata Skiba  – myślę, że tak. Mieszkańcy nie muszą ogłaszać zapytania na
stronie internetowej. Po prostu znajduje 3 firmy, porównuje ich oferty i pokazać nam.
Radny Wojciech Maćkowski – najtańszą, czy na bazie jakieś innego kryterium?
Naczelnik Małgorzata Skiba  – my przyjęliśmy kryterium ceny jednak, ponieważ my mamy
stawki  określone,  które  tez  próbowaliśmy  negocjować.  Nie  podlegały  negocjacji  ani
wskaźniki ani stawki.
Radny  Wojciech  Maćkowski -  tylko  pytanie,  czy  któraś  z  kontroli  nie  przyczepi,  bo
mieszkańcy nie będą znać prawa zamówień publicznych.
Naczelnik Małgorzata Skiba-  wytyczne są przedstawione dla wykonawców, jakie mają być
parametry instalacji. Mam nadzieję, że o niczym nie zapomnieliśmy w regulaminie. Będziemy
współpracować z mieszkańcami. Zależy nam, żeby ten projekt wyszedł, bo to my za niego
odpowiadamy. Beneficjentem jest gmina, a beneficjentem ostatecznym jest mieszkaniec.
Przewodnicząca Jolanta Moćko -  a ile tych wniosków może być zrealizowanych?



Naczelnik Małgorzata Skiba – my mamy założone 106 wniosków. Koszt dotacji na 1 kW to
3885 zł. Średnio wychodzi 4,5 kW na instalację. Tych założeń nie możemy zmienić.
Radny  Patryk  Trybulec –  kwestia  wielkości  tych  instalacji-  w  jaki  sposób  to  będzie
weryfikowane ?
Naczelnik  Małgorzata  Skiba –  mamy  uzgodnione  z  Urzędem  Marszałkowskim,  że
mieszkaniec może większą instalacje założyć ze środków własnych. Mieszkaniec założy sobie
10kW, to my mu damy dotację na 4kW, bo tak złożył  w wniosku.  My musimy zachować
wskaźniki, czyli 106 instalacji, moc przydzieloną.
Radny Patryk Trybulec – czyli jak któryś mieszkaniec założy 6kW, to my możemy mu dać
3kW.
Naczelnik Małgorzata Skiba – możemy założyć 6 kW i możemy założyć 107 instalację. 

Radny Patryk  Trybulec –  mam jeszcze  pytanie  o nabór  sierpniowy.  Mówiono,  że  jest  to
wstępny,   a okazało się,  że jest  to nabór wiążący.  Mówiono,  że warunkiem jest  złożenie
kompletnej dokumentacji, czyli część mieszkańców ma poczucie, że też są na tej liście. 

Naczelnik  Małgorzata  Skiba –  to,  że  musimy  zrobić  nowy  regulamin  to  okazało  się  po
konsultacji  z  Urzędem  Marszałkowskim.  Dostaliśmy  takie  wskazówki  odnośnie
przeprowadzania  naboru.  Są  wytyczne  kwalifikowane  do  projektów  grantowych.  Tych
wytycznych, też musimy przestrzegać.
Wiceprzewodniczący  Rady  Dominik  Penar –  wydawało  się,  że  w  sierpniu  wstępne
rozeznanie jest stałe. 
Naczelnik Małgorzata Skiba – być może ktoś nie złożył ponownie wniosku. Staraliśmy się
dotrzeć do wszystkich tej pierwszej listy. Jak ktoś podał zły adres lub nie odbierał telefonów
to nie udało się dotrzeć.
Wiceprzewodniczący Rady Dominik Penar- to ile,  ich jest tych osób? 30 z poprzedniego
naboru?
Naczelnik Małgorzata Skiba- 36 chyba ich było z poprzedniego naboru, ale i tak chcieli mieć
większe instalacje
Przewodnicząca Jolanta Moćko – nabór mamy otwarty
Naczelnik Małgorzata Skiba – tak, nabór mamy otwarty, natomiast po tym wstępnym było
ich ponad 150. Właśnie z uwagi na wakacje musieliśmy to weryfikować.
Radna Małgorzata Chojnacka – dotacja do 1 instalacji ile wynosi? W zależności od mocy tak?
Naczelnik Małgorzata Skiba – jeżeli,   to będą 4kW to razy 3885zł. Nie więcej niż 3885zł  
w zależności od tego, jakie koszty poniesiemy, bo każdy mieszkaniec może mieć tutaj inny
koszt. Wynosi to nie więcej niż 85% kosztów kwalifikowanych. Mieszkańcy będą wiedzieć co
jest kosztem kwalifikowanym. Mają być faktury wystawione, opisane.
Radny Patryk Trybulec – jest kwestia audytu, który trzeba wykonać przed. To znaczy przed
złożeniem wniosku?
Naczelnik Małgorzata Skiba – nie, to dopiero po deklaracji. Po deklaracji będzie audyt. To
jest  właśnie  równe  traktowanie  wszystkich  uczestników  projektu.  Uczestnicy,  którzy  byli
pierwotnie w projekcie mają te audyty. To też jest zalecenie Urzędu Marszałkowskiego. My



robiliśmy wtedy zbiorczy audyt z tych 106 instalacji. To jest trudny projekt. Nie robiliśmy
tego jeszcze w tej formule.
Przewodnicząca Jolanta Moćko - ja chciałam uwagę odnośnie tego terminu bo to się wiąże 
z ogłoszeniem w Dzienniku Urzędowym, dlatego wniosek z tego powodu.
Naczelnik  Małgorzata  Skiba –  dokładnie  tak,  jak  tylko  dostaliśmy  akceptację  z  Urzędu
Marszałkowskiego to była prośba o tą sesję właśnie.
Przewodniczący  Dariusz  Pietrzykowski –  jeśli  nie  ma  więcej  pytań  przejdziemy  do
zaopiniowania projektu uchwały.
Opiniowanie Projektu Nr 1
Głosów „ZA” - 10
Głosów „Przeciw”  - 0
Głosów „Wstrzymujących się” - 0
Obecnych podczas głosowania – 10

Projekt Nr 2
w  sprawie  zasad  i trybu  postępowania  o udzielenie,  rozliczenie  i kontroli  wykorzystania
dotacji  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach,
wpisanych do rejestru zabytków, nie stanowiących własności gminy.
Naczelnik  Małgorzata  Skiba  –  to  też,  jest  sytuacja  nadzwyczajna  i  jest  winna  Państwu
wytłumaczenia,  czemu  ten  projekt  jest  na  sesji  nadzwyczajnej.  Został  ogłoszony  kolejny
konkurs  w  ramach  Polskiego  Ładu;  tym  razem  na  zabytki.  Możemy  złożyć  wniosek  na
zarówno zabytki z rejestru, jak i zabytki z gminnej ewidencji. Można też złożyć wniosek na
udzielenie dotacji na właściciela zabytku, ale udzielenie tej dotacji może być tylko w oparciu
o Uchwałę  Rady  Miejskiej.  Zgłosili  się  do  nas  właściciele  zabytków,  które  są wpisane do
rejestru  Wojewódzkiego Konserwatora.  Uchwała  z  2017  r  wygasła  w związku  z  zapisami
dotyczącymi pomocy udzielanej przedsiębiorcom. Nowa uchwała nie była podjęta, bo nie
było środków. Teraz żeby składać wnioski musi być określona procedura.
Przewodnicząca Jolanta Moćko – i to jest możliwość na 100%?
Naczelnik  Małgorzata  Skiba  – 100%  wkładu  własnego,  ale  oczekujemy,  że  2%  będzie
zapewniał właściciel zabytku
Przewodnicząca Jolanta Moćko – to jak zapytam dalej, ile można dać, rozumiem, że tutaj
właściciel się nie zgłosił?
Naczelnik Małgorzata Skiba  - nie zgłosił. My musimy przygotować wnioski do tego konkursu
do końca stycznia. Gmina może łącznie zgłosić 10 wniosków i tyle chcemy przygotować
Przewodnicząca Jolanta Moćko- z tego co wiem to nie tylko nasza gmina. Powiat cały składa.
Zazwyczaj są to obiekty, które wymagają dużego finansowania i większość gmin nie jest 
w  stanie  sobie  z  tym  poradzić. Czy  gmina  jeżeli  ma  swój  zabytek  to  też  może  z  tego
skorzystać?
Naczelnik Małgorzata Skiba – tak, tak jak mówiłam, można.  Głównie to będą obiekty przy
kopalni Saturn, budynek przy ul. Kościuszki 14
Radny Patryk Trybulec – a te pozostałe obiekty możemy też wiedzieć?



Naczelnik Małgorzata Skiba – jest sygnał z Parafii na Piaskach i Parafia Św. Stanisława.
Radny Wojciech Maćkowski – a trzeci?
Naczelnik Małgorzata Skiba – trzeci to właśnie będzie ul. Kościuszki 14. Tam trzeba będzie
udzielić dotacji TBS -owi
Radny Wojciech Maćkowski – a  budynek  Gerpolu,  jest teraz gminny czy prywatny?
Naczelnik Małgorzata Skiba – to jest jeszcze prywatny, ale zaraz będzie gminny.
Przewodnicząca Jolanta Moćko –  czy, jest określone jaka kwota jest do rozdysponowania  
z  tego „Ładu”?
Naczelnik Małgorzata Skiba – nie ma natomiast,  można złożyć wnioski w trzech kategoriach
do 150.000 każdy
Radny  Patryk  Trybulec  –  czy  spółdzielnie  mieszkaniowe,   też  mogą  uczestniczyć?  np.
kamienica przy ul. Legionów?
Naczelnik Małgorzata Skiba – nie, wnioskodawcą jest tylko gmina, powiat lub województwo.
Radny  Wojciech  Maćkowski  –  wracam  do  poprzedniej  uchwały  -  regionalny  program
operacyjny  czemu w latach 2014-2020 ?
Naczelnik Małgorzata Skiba- wtedy trwał program, ale rozliczane jest w 2023r. Jest czas do
końca roku żeby to rozliczyć.
Opiniowanie Projektu Nr 2
Głosów „ZA” - 10
Głosów „Przeciw”  - 0
Głosów „Wstrzymujących się” - 0
Obecnych podczas głosowania – 10
Ad. 1. Zaopiniowanie rocznego sprawozdania z działalności Komisji za 2022 rok

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski – czy Państwo macie uwagi do przedstawionego 
sprawozdanie, nie widzę . Zamykam posiedzenie komisji.

Przewodniczący Komisji Statutowo – Regulaminowej

Dariusz Pietrzykowski

Protokołowała

Joanna Kwarciana


